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Ivanuša: Situacija u Srbiji se najbrže pogoršava u Evropi 

Po broju zaraženih koronavirusom, situacija u Srbiji se u odnosu na ostale evropske zemlje najbrže pogoršava, 

izjavio je direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji dr Marijan Ivanuša. 

Ovu konstataciju Marijan Ivanuša potvrđuje činjenicom da se u poslednjih 14 dana u Srbiji broj obolelih povećao 

četiri puta. 

Ivanuša je Tanjugu rekao da treba razmišljati o uvođenju novih mera i napominje da su mere koje su na snazi 

dobre, ali da očigledno ne daju rezultate koji se očekuju i žele. 

"Puno ima razloga za to. Određeni broj ljudi postojeće mere ne poštuje kako bi trebalo. Moguće je i da se virus 

proširio toliko da postojeće mere nisu dovoljne, pa treba razmišljati o dodatnim merama", naveo je Ivanuša. 

Ističe da je teško pitanje kada uvesti dodatne mere, jer su svi malo umorni od kovida-19, ali treba imati na umu da 

javnozdravstvene mere stavljaju epidemiju pod kontrolu i da se time štiti zdravlje i život ljudi, ali i privreda. 

"Treba razmišljati o novim merama, one su potrebne u ovom momentu kada se situacija pogoršava jako brzo", 

dodao je Ivanuša. 

Ističe da su mnoge zapadnoevropske zemlje uvele različite oblike ograničenja kretanja kako bi zaustavile dalje 

širenje virusa, a da je uvođenje policijskog časa i "zaustavljanje života" stroga, krajnja mera koja se koristi kada ne 

preostaje ništa drugo. 

"Treba da znamo da je kovid-19 ozbiljna bolest, mnogi ljudi umiru, mnogi pacijenti imaju trajne posledice. Kada 

raste broj obolelih to je veliko opterećenje za zdravstveni sistem i svako pogoršanje epidemiološke situacije dovodi 



 
 

do toga da zdravstveni sistem nije u stanju da obezbedi sve usluge ostalim pacijentima koji boluju od drugih 

bolesti. Mnoge od njih su ozbiljne i smrtonosne", rekao je Ivanuša. 

"Kaznena politika će ubediti mnoge da počnu da poštuju mere" 

Upitan da li pooštravanje kaznene politike može da doprinese poštovanju donetih mera, Ivanuša je naveo da će 

kaznena politika "ubediti" mnoge da počnu da poštuju mere, ali da za mali broju ljudi ni to neće pomoći. 

"Nadam se da će na kraju taj broj biti toliko mali da neće imati bitan uticaj na tok epidemije", rekao je Ivanuša i 

ukazao da mnogi ljudi u Srbiji poštuju mere koje su na snazi i da za te ljude dodatna kaznena politika neće imati 

uticaja, jer shvataju ozbiljnost situacije. 

Na pitanje koje bi to dodatne mere mogle da budu uvedene, Ivanuša je naveo da građani treba da izbegavaju sve 

situacije gde ima više ljudi u grupama – kafići, restorani, privatna slavlja. 

Kaže da poslodavci treba da obezbede zaposlenima "zdravu sredinu", a da to podrazumeva da se obezbedi fizička 

distanca, da na ulasku u zgradu ili fabrički krug nema gužve, da se tokom pauze za ručak ne stvara gužva, da se 

nose maske, održava higijena ruku. 

"Javni saobraćaj treba izbegavati, koliko se može. Ako to nije moguće treba da se ispoštuju sve mere 

predostrožnosti kao što su maske, dezinfekcija ruku na izlasku. Svi koji mogu da rade na daljinu treba da rade od 

kuće", naveo je direktor Kancelarije SZO u Srbiji. 

"Svaka osoba koju sretnemo može biti nosilac virusa"  

S obzirom na to kakve su brojke u Srbiji, ističe, svaka osoba koju sretnemo može biti potencijalni nosilac virusa i da 

se treba ponašati u skladu sa tim. 

Napominje da ukoliko se ne preduzmu blagovremeno mere sve može da izmakne kontroli i da to svedoče brojni 

primeri evropskih zemalja. 

Kao primer naveo je Mađarsku, Grčku, Slovačku, Češku, Gruziju, Sloveniju, koje su do jeseni imale odličnu situaciju, 

a da sada beleže ogroman broj zaraženih. 

"Češka je malo veća od Srbije, a imala je 15.000 obolelih dnevno. Slovenija je imala velike brojke. To pogoršanje 

može da se dogodi jako brzo", upozorio je Ivanuša. 

Navodi da se epidemija može kontrolisati, ali da se ne sme posustati sa merama. 

"Taj mentalitet, psihološki deo borbe protiv epidemije je vrlo zahtevan, jer ljudi ako ne osete opasnost misle da ne 

postoji", rekao je Ivanuša. 

Navodi da treba pratiti epidemiološku sliku i treba staviti mere na snagu pravovremeno. 

"Videli smo da je državama koje su uvele stroge mere, ograničavanje kretanja, zaustavljanje života to imalo uticaja i 

da se vraća kontrola nad epidemijom. Naravno, što se duže čeka, situacija će biti teža i mere moraju biti strože da 

se zaustavi širenje virusa", rekao je Ivanuša. 

Ističe da treba izbegavati splavove, klubove i druga mesta gde se peva, ne nosi maska, ne drži distanca, jer je na 

takvim mestima mnogo veća opasnost za širenje virusa. 



 
 

 

 

Direktorka "Batuta": Epidemijska situacija preteća, apel za sprovođenje mera 

Sa epidemiološkog aspekta, situacija preteća, navodi za RTS direktorka Instituta za javno zdravlje "Milan Jovanović 

Batut" doktorka Verica Jovanović. Ističe da se bolnički kapaciteti pune, i apeluje da budemo lični kontrolori u 

sprovođenju mera. 

Doktorka Verica Jovanović je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, navela da je najveći broj novozaraženih 

registrovan u Beogradu, a potom u Novom Sadu, Kragujevcu, Valjevu i Kraljevu. 

"U ostalim gradovima dolazi do porasta broja pozitivnih, ali u svakom slučaju je to manji broj i učestalost pozitivnih 

je manja nego u Beogradu", ocenjuje Jovanovićeva. 

Podsetila je da je samo tokom jučerašnjeg dana registrovano više od 2.400 novih slučajeva zaraze, i da je 

hospitalizovano više od 400 osoba. 

"Brojevi potitivnih su jako veliki, a 15 odsto njih zahteva lečenje u bolnicama. To je velika opasnost i 400 

hospitalizvanih, samo tokom jučerašnjeg dana, od toga 150 u Beogradu je veliki rizik, i prema tome, mere zaštite su 

ključne i treba ih primenjivati", ističe direktorka "Batuta". 

Objašnjava da se u ovom trenutku, ne dovode u pitanju kapaciteti već kadar koji je potreban za lečenje pacijenata.  

"Naš sistem zdravstvene zaštite ima veliki broj kreveta i nisu u pitanju kapaciteti za smeštaj samih pacijenata, ali u 

pitanju je kadar, zato što pre svega lečenje i manifestacija bolesti je takva da zahteva pre svega veliki broj 

medicinskih radnika, a naročito veliki broj učesnika u pružanju zdravstvene zaštite u prostorijama intezivne nege", 

objašnjava Jovanovićeva. 

"Budimo lični kontrolori u sprovođenju mera" 



 
 

Govoreći o tome da li će i koliko u borbi sa koronavirusom pomoći strože kontole i kazne, Jovanovićeva kaže da se 

svuda takve mere primenjuju kada više ne može da se kontroliše infektivna bolest. 

"Mi ne idemo sa ciljem da se kaznene mere pre svega koriste kao ključne u kontroli infekcije, ali one su pokazale da 

ako ne možemo na drugi način i to je jedna od dobrih mera kontrole. ", poručila je Jovanovićeva. 

Apeluje na graćane da budu lični kontrolori u sprovođenju mera.  

"Održavajte fizičku distancu, izbegavajte okupljanja pre svega u kolektivima. Ne organizujte  slavlja na kojima će 

biti prisutan veći broj ljudi zato što je prenos među ljudima u suštini jedini način prenosa ove infekcije. Lična 

kontrola je ključ da sačuvamo svoje zdravlje i zdravlje svojih najbližih", zaključila je Jovanovićeva. 

 

 

DSS traži pooštravanje mera, Dveri novi Krizni štab 

Demokratska stranka Srbije je zatražila odlučniju reakciju Vlade i pooštravanje mera u borbi protiv epidemije. Dveri 

zahtevaju formiranje novog Kriznog štaba s uvođenjem novih, kompetentnih, nestranačkih i odgovornih stručnjaka. 

DSS je ukazala da svakodnevno povećanje broja obolelih koji zahtevaju bolničko lečenje i broj umrlih osoba, 

upućuje na neophodnost odlučnije reakcije Vlade i pooštravanje mera za sprečavanje daljeg širenja epidemije, kao 

i rigoroznu kontrolu primene tih mera. 

Svesni činjenice da se ekonomska aktivnost mora odvijati s najmanjim mogućim smetnjama, iz DSS-a poručuju da 

je verovatno i važnije da se zdravstveni sistem i već premoreni zdravstveni radnici sačuvaju od kolapsa. 

"Takav neželjeni scenario bi predstavljao višestruko veću cenu od vremenski oročenih ograničenja za odvijanje 

ekonomskih aktivnosti", ocenjuje DSS. 

Dveri zahtevaju formiranje novog Kriznog štaba  



 
 

"Režimski, a ne stručni, Krizni štab je odavno izgubio kredibilitet, jer krizom upravlja politički u skladu s potrebama 

trenutne vlasti, selektivno, reaktivno, haotično, pritom želeći da odgovornost za krizu prebaci na građane Srbije i 

tako maskira svoju nekompetentnost i političku naklonjenost", ocenjuju Dveri u saopštenju. 

Zato Dveri zahtevaju formiranje novog Kriznog štaba sa uvođenjem, kako navode novih, kompetentnih, 

nestranačkih i odgovornih stručnjaka koji će brinuti o javnom interesu i zdravlju nacije, "a ne o političkom interesu 

SNS-a i ličnim interesima poput ministarskih mesta i drugih".  

Predlažu donošenje tri nova plana koje će dati javno na uvid i raspolaganje budućem novom Kriznom štabu do 

kojeg, kako ističu Dveri mora doći: plan borbe protiv nove zarazne bolesti,  za lečenje pacijenata koji boluju od 

drugih bolesti i plan za uključenje privatnog zdravstva i novog medicinskog osoblja. 

 

 

TEK ĆE DA RASTE BROJ UMRLIH OD KORONE! Lekari u Srbiji nemaju optimizma, a ovo su razlozi. Da li će vas ovo 

promeniti? 

Lekari upozoravaju da ćemo u danima pred nama tel imati sve više težih kliničkih slika među obolelima od kovida, 

kao i sve više smrtnih slučajeva. Šta se to zapravo dešava, na osnovu čega oni imaju ovako crna predviđa? 

Danas smo sa 2.412 zaraženih za 24 časa oborili rekord od početka epidemije krona virusa kod nas, 6. marta. 

Bolnice su sve punije, trenuto je oko 1.500 pacijenata hospitalizovano, a klinička slika sve je teža... 

Član Kriznog štaba prof. dr Branislav Tiodorović rekao je pre nekoli dana da su među novozaraženima mladi starosti 

između 20 i 40 godina doskora činili 80 odsto, ali sada se ta podela pomera ka starima od 40 do 60 godina, kojih je 

već 40 odsto. 



 
 

- To pomeranje virusa u starije grupe znači da se on lakše širi, a to znači i teži oblici oboljenja koji će napuniti 

bolnice. Ali treba praviti razliku između onih koji pokažu pozitivnost od onih koji su bolesni - rekao je i naveo da 

niko živ ne može sve da testira i da to ne uspeva ni jednoj Nemačkoj, Francuskoj, a tek ne SAD. 

Isto potvrđuje i direktor Klinike za anesteziju i intenzivnu terapiju KC Niš dr Radmilo Janković. 

On kaže da prema njegovom iskustvu, u prvom talasu su bili pacijenti starosti od 50 do 70 godina, u drugom dosta 

mlađi i sada ponovo pacijenti od 50 do 70 godina koji nisu prethodno imali nekih pridruženih bolesti. 

- Uglavnom su pre korone bili zdravi. To su ljudi srednjeg ka starije životnom dobu, od 50 do 70 godina, i najviše ih 

je s krajnjeg juga - iz Vranja, Preševa i Bujanovca. Čak 90 procenata njih i na respiratoru i u jedinici intenzivne nege 

su te starosne strukture. Ne verujem da su se oni direktno inficirali, već će pre biti da su mlađi prenosioci, a da ovi 

ljudi ozbiljnije obolevaju - rekao je dr Janković za "Kurir" i dodao da je najmlaži na respiratoru u KC Niš ima 46 

godina. 

Iz ovog pomeranja u starosnoj grupi obolelih jasno se vidi da mlađa populacija, kojoj je i svojstveno da se više kreće 

i ima više kontakata, na početku talasa je i češće oboljevala. Međutim, kako su mlađi ljudi otporniji i sa boljim 

imunitetom lakše podnose posledice korona virusa, a mnogi prođu i bez simptoma pa postanu takozvani 

superprenosioci. 

Superprenosioci su nam glavni problem! 

- Oni su trenutno glavni problem u državi. Oni raznose virus. I njihovo kretanje, popodnevno, večernje. Tu ne 

mislim na škole, pa čak ni na fakultete, već na to što mladi virus donose posle večernjih okupljanja - rekao je dr 

Janković. 

Ipak, način na koji starija populacija podnosi virus je drugačiji. Poznato je da su njihov organizam i imunitet načeti 

godinama i potencijalno nekim od hroničnih bolesti pa su zato i podložniji burnijoj reakciji na novi korona virus. 

Takođe, kako su se u početku više zaražavali mlađi radno sposobni ljudi, a sad stariji - da se primetiti i putanja 

prenosa virusa. 

Kao što je već pomenuto, kod mlađih ljudi kovid ne mora ni da se ispolji kroz bilo koje simptome i oni ovaj virus 

mogu "preležati na nogama". Međutim, tada, neznajući da su nosioci zaraze, susreću se sa svojim bakama i dekama 

ili roditeljima i tako im potencijalno prenose virus. 

To posledično vodi do više zaraženih u starijoj populaciji kod kojih se ovaj virus teže ispoljava pa samim tim i ne 

treba da nas začudi ako u budućnosti bude više težih slučajeva, a broj pacijenata na respiratoru "podivlja". 

Nažalost, tom putanjom bismo imali i više smrtnih slučajeva. 

Paralelno sa ovim, to bi značilo i da imamo više hospitalizovanih pacijenta, a već sada sa ovim brojkama se 

pribojavamo kolapsa zdravstvenog sitema. Pojedine zdravstvene ustanove već prijavljuju da im se bolnički 

kapaciteti već polako popunjavaju. 

Zbog toga je važno da se pridržavamo svih antiepidemioloških mera. Nosite maske, držite distancu i perite ruke. 

Vodite računa o sebi i drugima. 



 
 

 

 

Baščarević: Brojne operacije na Institutu "Banjica" odložene 

Direktor Instituta za ortopediju "Banjica" Zoran Baščarević je izrazio nadu da ta bolnica neće opet morati da ulazi u 

kovid sistem i dodao da su mnoge operacije odložene. 

"Mi imamo blizu 500 hitnih pregleda nedeljno, pedesetak hitnih prijema nedeljno i najmanje 30 operacija tih 

pacijenata. Tu je i 20 do 30 pacijenata koji boluju od malignih bolesti, da ne govorimo o svim drugim hitnim 

stanjima", rekao je Baščarević za Radio-televiziju Srbije i dodao da ako bude potrebno ta bolnica će preći ponovo 

na kovid sistem, ali da takvih najava još nema. 

Na pitanje koliko operacija je odloženo na "Banjici", Baščarević kaže da su brojevi takvi da ih radije ne bi izgovorio. 

"Ja ću samo da kažem mnogo", naglasio je Baščarević. 

On je ukazao da je "Banjica" u 2019. godini uradila 13.000 operacija, od toga oko 3.000 veštačkih zglobova, a da su 

ove godine, pre mesec dana, bili na 900. veštačkom zglobu. 

"Mi smo potpuno zbog epidemije i zbog izlazaka iz sistema normalnog rada i ulaska u kovid – gotovo da smo 

suspendovali ortopedsku hirurgiju", rekao je Baščarević. 

Ukazao je da se u ovom trenutku rade samo najhitnije slučajeve. 



 
 

 

 

U KC Niš se dnevno broj prijema povećava za 100 odsto; U Vranju 50 pozitivnih na koronu 

NIŠ - Pomoćnik direktora Kliničkog centra Niš Radmilo Janković izjavio je danas da je u KC Niš hospitalizovano 110 

kovid pacijenata, da je na jedinici intenzivne nege 18 pacijenata, a 12 na mehaničkoj ventilaciji. 

Janković je za RTS rekao da je situacija u toj ustanovi malo lošija u odnosu na juče, jer je u toku noći bilo još 

prijema. 

"Povećanje je prilično veliko, za gotovo 100 odsto se povećava broj prijema. Opterećenje kapaciteta ide većom 

brzinom. Ovo su pacijenti koji su se zarazili pre sedam, ili deset dana. Mi imamo kapacitete, gotovo 50 mesta. U 

većem delu radimo u non kovid režimu. Mi se punimo prilično brzo, malo manje dramatično nego u julu i avgustu. 

Polako ćemo morati još jedan sprat da oslobađamo", naveo je Janković. 

Prema njegovim rečima, hala "Čair" će biti uglavnom za slučajeve koji su sa lakšim kliničkim slikama i za one 

pacijente čiji oporavak ide u dobrom pravcu. 

"Tamo se neće lečiti teški pacijenti", ističe Janković. 

Ukazuje da nema nikakve razlike u odnosu na prethodna dva pika. 

"Ima dosta mladih pacijenata, ali i starijih pacijenata. Virus se širi, dosta ga prenose mlade osobe, ali ima i starijih 

sa komorbiditetima", dodaje Janković. 

Napominje da Klinički centar u Nišu već prihvata pacijente sa KiM, iz Novog Pazara i drugih delova Srbije. 

Vranje: Hospitalizovano 50 pozitivnih na koronu 



 
 

U kovid bolnicama Zdravstvenog centra Vranje hospitalizovan je 61 pacijent, od kojih je kod 50 laboratorijski 

potvrđen virus korona, saopštio je Štab za vanredne situacije u tom gradu. 

Od hospitalizovanih pacijenata 55 ima upalu pluća, a na kiseoniku je 26. 

U prethodna 24 časa primljeno je 13 pacijenata, a otpušteno 12, od kojih su tri transportovana za Niš. 

Među hospitalizovanima nema dece, a trenutan broj slobodnih postelja je 119. 

U kovid ambulanti ATD tokom jučerašnjeg dana obavljeno je 148 pregleda, a ukupan broj prvih pregleda je 60. 

Uzorkovana je krv kod 76 pacijenata i urađeno je 75 rendgenskih snimaka pluća. 

Urađeno je i 50 PCR testova i 64 brza testa, a dijagnostikovana je upala pluća kod 22 pacijenta. 

 

 

Kon: Razmišljamo o produženju jesenjeg raspusta za osnovce, epidemiološka situacija se pogoršava 

BEOGRAD - Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon kaže da se ozbiljno razmišlja da se produži jesenji raspust 

za osnovce, zbog pogoršanja epidemiološke situacije u Srbiji. 

On je za TV Pink naglasio da je sistem napravljen tako da škole ne moraju da se isključuju, ali da ima smisla dati duži 

"predah", kada je već planiran jesenji raspust. 

"U školama su još uvek pojedinačni slučajevi zaražanjavanja, bilo je tri klastera u srednjim školama u Beogradu. 

Prošle nedelje bilo je zaraženih u 61 srednjoj školi i 57 osnovnih. To je dva i po puta veći broj zaraženih od nedelje 



 
 

koja joj je prethodila i povećavaće se i dalje. O produženju raspusta možemo da razmišljamo i kombinujemo sa 

drugim merama", rekao je Kon. 

On je naglasio da je važan i gradski prevoz u Beogradu i da njega treba rasteretiti. 

Pogoršava se epidemiološka situacija, u Beogradu kritična 

Epidemiološka situacija u Srbiji pogoršava i iz nepovoljne prelazi u vanrednu, kaže epidemiolog i član Kriznog štaba 

i dodaje da je situacija u Beogradu kritična, da treba izbegavati masovne skupove i rizične kontakte. 

On je za TV Pink rekao da je imao potrebu da se obrati i građanima na društvenim mrežama jer se približava 

vikend, vreme kada mladi izlaze i kada najviše dolazi do zaražavanja. 

Kon je objavio fejsbuk status na kome je pozvao građane da izbegavaju masovne skupove, ali i da zabrane sebi 

rizične kontakte. 

"Osećam potrebu da se javno izrazim po tom pitanju. Nismo se sastajali u Kriznom štabu dugo vremena i to bi 

trebalo da se promeni. Takođe, nastupa vikend, a to je vreme kada najviše dolazi do zaražavanja, zbog frekvencije, 

kontakata", rekao je on. 

Podseća da Beograd i dalje dominira što se tiče broja novozaraženih, ali da se povećava broj i u drugim gradovima. 

Napominje da se bolnice brzo pune i da se za zaražene u Beogradu moraju tražiti kapaciteti van prestonice. 

Ovih dana, objašnjava, vide se posledice ponašanja od prošlog vikenda. Očekuje dalji rast broja zaraženih, jer se 

mere ne poštuju posebno tokom noćnog provoda. 

"Kritična je situacija u Beogradu i moramo da sprečimo dalje prenošenje virusa da bismo sačuvali zdravstveni 

sistem. Zdravstveni sistem je dva puta pokazao da je spreman, ali je sada iscrpljen, zaražavaju se i zdravstveni 

radnici. Postoji 10 do 15 odsto ljudi koji ismevaju sve mere i koji ne prihvataju da bilo šta postoji", rekao je Kon. 

On je podsetio da postoji Uredba o ponašanju tokom pandemije kovid 19, kao i da je na snazi vanredna situacija, 

da je ona proglašena i da nije ni gašena. 

Kon je ukazao i na izjavu šefa Kancelarije SZO u Srbiji Marjana Ivanuše, koji je juče rekao za Tanjug da je u Srbiji 

najbrži rast novozaraženih u odnosu na ostale evropske zemlje, i istakao da u skladu sa tim treba da se ponašamo. 

"Treba ići beskompromisno na to da se maske masovno koriste i doći do toga da se sankcionišu oni koji namerno 

krše mere i to rade iz dana u dan, iz vikenda u vikend. To ne može više da ostane neprimećeno", naveo je on. 

Upitan za sudaranje virusa gripa i virusa korona, koliko to može biti opasno, Kon je rekao da "ne bi bilo dobro" da 

oni koji su preležali koronu dobiju i grip. 

"Nemamo loša iskustva sa južne hemisfere, zbog nošenja maske skoro da nije bilo gripa", naveo je on. 

 



 
 

 

 

Ujedinjeni protiv kovida uputili pismo ministru zdravlja 

Udruženje građana Ujedinjeni protiv kovida, koje uglavnom čine lekari i medicinski radnici, uputilo je pismo 

ministru zdravlja Zlatiboru Lončaru u kom je izrazilo nezadovoljstvo jer kako su naveli, većina stvari o kojima su u 

septembru razgovarali sa ministrom, „nije ispoštovana“. 

Iz udruženja su naveli da je od tog sastanka ostvaren pomak u smislu da su prestali „odredjeni“ pritisci na 

potpisnike te inicijative i da su u komunikaciji sa državnim sekretarom Borislavom Vekićem „rešeni odredjeni 

individualni problemi pojedinih mladih lekara“ ali su i upozorili da brojna pitanja o kojima su razgovarali sa 

ministrom, nisu rešena. 

Naveli su da nije ispoštovan dogovor o održavanju redovnih sastanaka jednom u 30 dana i da je posebno 

problematično što je umesto razgovora o predlogu udruženja da se vrate nadležnosti Republičke stručne komisije 

za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti, Vlada Srbije „protivno zakonskim propisima“ donela akt o obrazovanju 

Kriznog štaba za suzbijanje epidemije korona virusa. 

„Tim aktom, vlada je formirala svoje pomoćno telo. Međutim, taj akt protivan je zakonskim propisima, budući da 

se radna tela vlade mogu formirati isključivo za pitanja za koja je nadležna vlada. Za epidemiju od većeg 

epidemiološkog značaja, koja je proglašena, nije nadležna vlada, već ministar zdravlja, Republička stručna komisija 

za zaštitu stanovništva od zaraznih bolesti i Zavod za javno zdravlje“, stoji u pismu ministru zdravlja. 

Navodeći da je stručnost „onaj atribut koji sistemu javnog zdravlja Srbije fali od početka epidemije“, iz udruženja su 

upozorili da od 28 članova „novoformiranog organa koga ne poznaju zakonski propisi“, njih 14 nisu lekari. 

„Među 14 lekara imamo lica koja su svojim izjavama stvarali strah i paniku, a naposletku i nepoverenje kod 

stanovništva. Svedoci smo i činjenice da taj organ javno apeluje na nošenje maski i držanje distance, dok 

istovremeno većina članova tog istog organa u Skupštini Srbije niti nosi maske, niti se pridržava mere o držanju 

distance“, stoji u pismu. 



 
 

Podsetili su da je članica Kriznog štaba i novoizabrana ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević posle polaganja 

zakletve u parlamentu, primila čestitke za izbor na tu funkciju „bez nošenja zaštitne maske, bez držanja distance i 

protivno svim proglašenim merama“. 

„Veoma bitna posledica svega ovoga jeste činjenca da su nezadovoljstvo, možemo reći i bes medicinskih radnika, 

pa i naroda dodatno uvećani. Mi Vam prenosimo poruke ogromnog nezadovoljstva lekara koji se nalaze na prvoj 

liniji fronta, koji se nalaze u crvenim zonama, koji niti mogu, niti žele da prihvate činjenicu da organi ove države 

konstatno krše sopstvene propise, a da to za posledicu ima da medicinska struka ne vodi borbu protiv epidemije“, 

naveli su iz udruženja. 

Ocenili su da će „valjani način borbe protiv epidemije postojati onda kada ga vratimo u zakonske okvire“. 

„Kada borbu protiv epidemije preuzme struka, moći ćemo i da se nadamo kakvim pozitivnim pomacima“, stoji u 

pismu ministru zdravlja. 

Dodali su da nije rešen njihov zahtev da se u skladu sa odrebama Zakona o zdravstvenoj zaštiti, sprovede nadzor 

nad zdravstvenim ustanovama u Novom Pazaru, Tutinu i Sjenici u kojima je kako su naveli, trenutna situacija 

„izuzetno složena“. 

„Trenutno imamo peticiju 37 lekara za smenu direktora Opšte bolnice u Novom Pazaru, dok on istovremeno 

podnosi krivične prijave, te privatne tužbe protiv tih istih lekara, ali i nekih gradjana. U ovakvoj situaciji, potpuno je 

realno očekivati dalje zaoštravanje situacije“, naveli su iz udruženja Ujedinjeni protiv kovida. 

Dodali su da od Ministarstva zdravlja nisu dobili odgovor da li je troje potpisnika inicijative, među kojima je dvoje 

lekara iz Novog Pazara, smenjeno zbog „profesionalnih grešaka, slabe organizacije ili zbog nekog drugog razloga“. 

 

 

Nabavka opreme za bolnice u Vojvodini 

Vlada Vojvodine danas je donela niz zaključaka o pribavljanju medicinske opreme za potrebe više instituta, opštih i 

specijalnih bolnica, domova zdravlja i zavoda za javno zdravlje u Vojvodini. 



 
 

Kako se navodi u saopštenju na sajtu Vlade Vojvodine, donet je zaključak o pribavljanju medicinske opreme u 

vrednosti do 27 miliona dinara za potrebe Instituta za onkologiju Vojvodine. 

Institutu će biti nabavljen aplikator za brahiterapiju, kao i portabilni ultrazvučni aparat za potrebe Odeljenja za 

anesteziju, intenzivnu terapiju i negu. 

Za Opštu bolnicu u Vrbasu biće nabavljen ultrazvučni aparat – sistem sa aplikacijama za pregled abdomena i mekih 

površinskih tkiva i vaskulara s tri UZ sonde i prinVoterom, čija je vrednost 13,5 miliona dinara. 

Za potrebe Opšte bolnice „Đorđe Joanović“ u Zrenjaninu pribavlja se sistem za digitalizaciju RTG aparata, vredan 

šest miliona dinara. 

Za Dom zdravlja Kula biće nabavljen analogni RTG aparat s podnim nosačem cevi i dodatnom opremom i CR 

sistemom, u vrednosti od 6,6 miliona dinara. 

Za Institut za plućne bolesti u Sremskoj Kamenici biće nabavljen operacioni sto za potrebe grudne hirurgije, vredan 

6,2 miliona dinara. 

Na današnjoj sednici je za vršioca dužnosti direktora Opšte bolnice „Đorđe Joanović“ u Zrenjaninu, imenovan 

kardiolog Igor Kitaresku. 

Za vršioca dužnosti direktorke Gerontološkog centra u Subotici, imenovana je Brankica Tešanović. 

 

 

Sutra sednica Kriznog štaba, tema produžetak đačkog raspusta 

Mogući produžetak jesenjeg raspusta za osnovce biće, kako Nova.rs nezvanično saznaje, tema sutrašnje sednice 

Kriznog štaba za borbu protiv koronavirusa. 

Više od dve hiljade zaraženih koronavirusom u jednom danu ukazuje na značajno pogoršanje epidemiološke 

situacije u Srbiji. 



 
 

Krizni štab će se, između ostalog, baviti i pitanjem produžetka malog jesenjeg raspusta koji počinje u sredu 11. 

novembra i traje do nedelje, 15. novembra. 

Ovo je najavio i epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon navodeći da se ozbiljno razmišlja da se produži jesenji 

raspust za osnovce, zbog pogoršanja epidemiološke situacije u Srbiji. 

Mogućnost produžetka raspusta potvrdio je i Branko Ružić, ministar prosvete, koji je naveo da će se na Kriznom 

štabu razmatrati da li bi takva eventualna odluka pomogla u sprečavanju širenja koronavirusa. 

 

 


